

Kenneth James, Elsa Kirsten and Anna Rosenthal *Appellants*

v.

Her Majesty The Queen *Respondent*

INDEXED AS: R. v. JAMES

File No.: 20095.

1988: May 25.

Present: Dickson C.J. and McIntyre, Lamer, Wilson, Le Dain, La Forest and L'Heureux-Dubé JJ.

ON APPEAL FROM THE COURT OF APPEAL FOR ONTARIO

Constitutional law — Charter of Rights — Search and seizure — Tax evasion — Evidence obtained before Charter coming into force pursuant to a section of the federal Income Tax Act found later to be contrary to the Charter — No retrospective application of the Charter.

APPEAL from a judgment of the Ontario Court of Appeal (1986), 55 O.R. (2d) 609, 27 C.C.C. (3d) 1, 86 DTC 6432, [1986] 2 C.T.C. 288, allowing an appeal by the Crown from the dismissal of its appeal from the appellants' acquittal on charges of income tax evasion. Appeal dismissed.

Ross Morrison, for the appellants.

Robert W. Hubbard, for the respondent.

The judgment of the Court was delivered orally by

THE CHIEF JUSTICE—It will not be necessary to hear from you Mr. Hubbard.

LAMER J.—We are in substantial agreement with the reasons given for the Court below by Tarnopolsky J.A., and we, accordingly, dismiss this appeal.

Judgment accordingly.

Solicitors for the appellants: Shibley, Righton & McCutcheon.

Solicitor for the respondent: The Department of Justice, Toronto.

Kenneth James, Elsa Kirsten et Anna Rosenthal *Appellants*

c.

a Sa Majesté La Reine *Intimée*

RÉPERTORIÉ: R. c. JAMES

N° du greffe: 20095.

b 1988: 25 mai.

Présents: Le juge en chef Dickson et les juges McIntyre, Lamer, Wilson, Le Dain, La Forest et L'Heureux-Dubé.

EN APPEL DE LA COUR D'APPEL DE L'ONTARIO

c

Droit constitutionnel — Charte des droits — Fouilles, perquisitions ou saisies — Évasion fiscale — Preuve obtenue avant l'entrée en vigueur de la Charte selon un article de la Loi de l'impôt sur le revenu fédérale déclaré ultérieurement contraire à la Charte — Aucune application rétroactive de la Charte.

e POURVOI contre un arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario (1986), 55 O.R. (2d) 609, 27 C.C.C. (3d) 1, 86 DTC 6432, [1986] 2 C.T.C. 288, qui a accueilli un appel interjeté par le ministère public contre le rejet de son appel à l'encontre de l'acquiescement des appelants relativement à des accusations d'évasion fiscale. Pourvoi rejeté.

f

Ross Morrison, pour les appelants.

Robert W. Hubbard, pour l'intimée.

g Version française du jugement de la Cour rendu oralement par

LE JUGE EN CHEF—M^e Hubbard, il ne sera pas nécessaire de vous entendre.

h LE JUGE LAMER—Nous sommes essentiellement d'accord avec les motifs de la Cour d'appel exposés par le juge Tarnopolsky et, par conséquent, nous rejetons ce pourvoi.

Jugement en conséquence.

i *Procureurs des appelants: Shibley, Righton & McCutcheon.*

Procureur de l'intimée: Le ministère de la Justice, Toronto.